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PŘEDSTAVUJEME

Mgr. Filip Škarda je jedním z čle-
nů představenstva České lékár-
nické komory (ČLnK), kteří byli 
zvolení na listopadovém XXXII. 
sjezdu v Praze. Podle svých slov 
do představenstva kandidoval 
proto, aby se mohl lépe podílet 
na vylepšení českého lékáren-
ství, o což se snaží už od stu-
dentských let.

Jak probíhal poslední sjezd České lékárnické 
komory z vašeho pohledu? 

Sjezdy ČLnK jsou rok od roku kultivovanější, pro-
bíhají v poklidu, většina témat se řeší věcně a bez 
zbytečných průtahů. Bylo by jistě zajímavější, kdy-
by se do diskuse kolem různých témat zapojil větší 
počet delegátů, ale zároveň chápu, že vystupovat 
před tolika kolegy není pro každého jednoduché. 
Byl jsem překvapen a potěšen tím, že se podařilo 
odvolit do všech orgánů jednokolově, což se ne-
stává příliš často. Do představenstva bylo zvoleno 
zastoupení ze všech typů lékáren v poměrně vyvá-
ženém složení. Celkově bych sjezd hodnotil pozi-
tivně, i když v některých tématech by bylo možné 
vymezit se důrazněji.

Splnil sjezd vaše očekávání?
Na tuto otázku je poměrně těžké odpovědět. 

Pokud bych sjezd hodnotil jako delegát za Okresní 
sdružení lékárníků Benešov, byli jsme v prosaze-
ní požadavků členů spíše neúspěšní. Na druhou 
stranu bylo přijato několik usnesení, které jasně a 
zřetelně ukazují, že nám stále záleží na tom, jakým 
směrem se obor má dále vyvíjet. Obecně bych 

sjezd zhodnotil jako „splněno s výhradami“. Na 
sjezdy už jezdím poměrně dlouhou dobu, takže 
očekávání jsou často realistická a repetitivní. 

Na co se chcete po svém zvolení do před-
stavenstva zaměřit?

Důležitým tématem je pro mě udržitelnost, re-
spektive změna ve financování lékárenské péče, 
rozvoj kompetencí lékárníka ve směru ke scree-
ningu, očkování či záchytu lékových chyb a za-
vedení výkonového ohodnocení za tyto vysoce 
odborné činnosti. Samozřejmostí je pro mě sle-
dování a podílení se na změně legislativy tak, aby 
naše povolání mohlo zůstat svobodné. Důležitým 
tématem jsou pro mě také vztahy s veřejností a 
komunikace směrem k výkonné moci.

Ve své předvolební prezentaci jste se 
vyjádřil, že chcete zájmy lékárníků pro-
sazovat „trochu ostřejším způsobem“. 
Co přesně si pod tím mají čtenáři před-
stavit?

Jsou situace, kdy je potřeba si na jednáních sun-
dat rukavičky a stát si za svým. Často se snažíme 
domluvit s orgány, v nichž zasedají lékaři. Snažíme 
se je nepobouřit, nenazlobit, aby nám pak „neza-
řízli“ nějakou legislativní změnu – ale stejně se tak 
poté stane. Někdy je potřeba říct, že představi-
tel vlády nemluví pravdu nebo ji zkresluje. Nikdy 
jsem nebyl typ, který svůj názor neřekne otevřeně 
a jasně. Zároveň jsem si vědom nutnosti „politicky 
korektní“ komunikace. Obě cesty jsou důležité, a 
proto chci usilovat o jejich propojení, aby výsled-
kem bylo sebevědomé vystupování lékárníků v 
prosazování jejich zájmů. 

Kam podle vás směřuje české lékárenství?
Pokud se nic nezmění, tak ke smutné, poma-

lé a nedůstojné transformaci v úplně jiný model. 
Model, kdy lékárenská péče bude koncentrována 
ve velkých městech a venkov bude řešený prob-
lematicky. Nerad bych se dočkal modelu ze se-
verních zemí, kde prakticky existují jen dva pro-
vozovatelé lékáren a ceny si nastavují dle svých 
potřeb. Jsem však životní optimista a věřím, že se 
nám podaří prosadit změny tak, aby naše krásné 
a svobodné povolání zůstalo zachováno a záro-
veň dostupné i mimo velká města. A nejen aby 
zůstalo zachováno, ale aby bylo rozvíjeno a zdo-
konalováno.
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Které problémy považujete za nejpalčivější a 
jak chcete přispět k jejich vyřešení?

Samozřejmě se jedná o nesprávný a neudržitelný sys-
tém odměňování lékárenské péče, s nímž souvisí zasta-
ralý a nefunkční systém stanovení cena a úhrad. Vyřeše-
ní těchto problémů spočívá především ve vysvětlování, 
vysvětlování a ještě jednou vysvětlování, které půjde v 
ruku v ruce s předkládáním návrhů na změnu legislativy.

Můžete přiblížit, proč jste se rozešel se spol-
kem Vaši lékárníci?

Mohu. Spolek Vaši lékárníci jsme zakládali s nějakou 
vizí, za nějakým účelem a s určitou skupinou lidí. Po čase 
fungování a snahy došlo k mému názorovému i lidské-
mu odcizení s předsedou spolku. Nebyl jsem jediný, 
spolek opustila většina jeho zakládajících členů a já s 
nimi. Navíc jsem nějakou dobu předtím opustil předse-
du spolku jako zaměstnavatele. Z mého pohledu bylo 
další působení ve spolku neslučitelné s mojí vizí, kam by 
měl směřovat, i s mojí další životní etapou.

Na čem spolupracujete s Mladými lékárníky?
Jedná se především o spolupráci v rámci některých 

konkrétních akcí, například Medidays. Zároveň neustá-
le komunikuji s předsedou spolku formou přátelských 
konzultací, občas jako člen spolku vystupuji i v médiích.

Otázka na závěr: kterým svým koníčkům se 
věnujete nejraději?

Koníčků mám celou řadu. Kromě mojí práce, která 

je celoživotním koníčkem, bych vyzdvihnul houbaření, 
cestování, vaření, lyže a kolo.

Mgr. Eva Presová
Edukafarm, Praha

Ke koníčkům Filipa Škardy patří mimo jiné vaření a cestování. Pro svůj cestovatelský tým při expedici na Island v listopadu 2022 
připravil hamburgery.

Mgr. Filip Škarda
vystudoval Farmaceutickou 
fakultu Univerzity Karlovy 
v Hradci Králové, promoval 
v roce 2014. Na fakultě byl 
předsedou studentské části 
akademického senátu, vice-
prezidentem a později prezi-
dentem Spolku českých stu-
dentů farmacie. Po ukončení 
studia působil jako provoz-
ně-obchodní ředitel sítě léká-
ren U bílého lva, od roku 2019 
pracuje jako farmaceut v 
Lékárně ve Voticích. Byl před-
sedou Okresního sdružení 
lékárníků Tábor a místopřed-
sedou spolku Mladí lékárníci, 
s nímž dodnes spolupracuje. 
Na letošním listopadovém 
sjezdu České lékárnické ko-
mory byl zvolen jako člen do 
představenstva.

Filip Škarda na své cestě v dubnu 2022 nevynechal ani růžovou 
poušť Wádí Rum v Jordánsku, místo natáčení Star Wars a 
dalších filmů. 


